فهرس الدراسات

11 أثر الازدواج الوظيفي للقيادة الإدارية على جودة اتخاذ القرار والعمل المؤسسي د. خالد أحمد القيداني

أستاذ الإدارة والسياسة العامة المساعد مركز الادارة العامة - جامعة صنعاء

53 التعليم الفني والتدريب المهني في اليمن

د. لينا محمد العبسي

أستاذ علم الاجتماع المساعد جامعة العلوم والتكنولوجيا

93 التداخل والتجاوز في المهام والاختصاصات في الإدارة العامة باليمن

د. عبدالوهاب عبد القدوس الوشلي

الأستاذ المشارك في القانون الإداري مدير مركز الدراسات والاستشارات القانونية والتحكيم - جامعة صنعاء المستشار القانوني لرئيس جامعة صنعاء ومحامي الدولة أمام المحكمة العليا

127 المنظومة العدلية

القاضى الدكتور يحيى أحمد الخزان

نائب عميد المعهد العالي للقضاء أستاذ الفقه المقارن المساعد كلية الشريعة والقانون - جامعة صنعاء

153 دور منظمات المجتمع المدنى في التنمية المحلية

أ. حمزة يحيى العماد

باحث في المركز التأسيسي للدراسات والبحوث

191 أي **دور للتعليم العالي بالمغرب في التنمية الاقتصادية** (ورقة بحثية)

د. فاطمة لمحرحر

أستاذة محاضرة بكلية الحقوق عين الشق - الدار البيضاء - المغرب

Table of Articles

11 The effect of Dual Functional for administrative Leaders on the Quality of Decision-Making and institutional work

Dr. Khalid Ahmed Al-Qaidani

Assistant Professor of Administration and Public Policy Center of Public Administration, Sana University

53 Technical Education & Vocational Training in Yemen

Dr. Leena Mohammad Al-Absi

Assistant Professor in Sociology University of Science and Technology - Yemen

93 **Overlap and Encroachment in Tasks and Competencies within Public Administration in Yemen**

Dr. Abd Al-Wahhab Abd Al-Quddus Al-Washli

Associate Professor of Administrative Law Sana'a University

127 The Judicial System

Judge Dr. Yahya Ahmed Al-Khazan

Assistant Professor, Comparative Jurisprudence Sana'a University

153 The Role of Civil Society Organizations in Local Development

Mr. Hamzah Yahya Al-Emad

Researcher at Constituent for Studies & Research

191 What is the role of Moroccan higher education in economic development? (Research Paper)

Dr. Fatima Lamharhar

Lecturer at the Faculty of Law Ain Chock, Casablanca, Morocco